

COPE JAHRESKONFERENZ

13. JUNI 2024

09:00 - 17:00 UHR

„LET’S TALK TO ONE ANOTHER: A CROSS-SECTORAL APPROACH FOR CHILDREN WITH A PARENT IN PRISON“

Sehr geehrte Damen und Herren,

wir laden Sie herzlich zur internationalen Konferenz „Let’s Talk to One Another: a cross-sectoral approach for children with a parent in prison“, die gemeinsam vom Treffpunkt e.V. und COPE veranstaltet wird, am 13. Juni 2024 in Berlin ein.

Im Mittelpunkt der Konferenz steht die Bedeutung intersektoraler Zusammenarbeit, um die spezifischen Herausforderungen bezüglich der Arbeit mit Kindern von Inhaftierten zu bewältigen.

Bitte melden Sie sich über folgenden Link an: eveeno.com/cope-2024

Bei Fragen oder für weitere Informationen kontaktieren Sie uns bitte unter: kvi@treffpunkt-nbg.de

Dear Sir or Madam

We cordially invite you to the international conference "Let's Talk to One Another: cross-sectoral approach for children with a parent in prison", jointly organised by Treffpunkt e.V. and COPE, on 13 June 2024 in Berlin.

The conference will focus on the importance of intersectoral cooperation to address the specific challenges of working with children of detainees.

Please register via the following link: eveeno.com/cope-2024

If you have any questions or require further information, please contact us at: kvi@treffpunkt-nbg.de



AGENDA: LET'S TALK TO ONE ANOTHER: A CROSS-SECTORAL APPROACH FOR CHILDREN WITH A PARENT IN PRISON

9:00 - 9:30 Uhr 9:00 - 9:30 am	Check-in
9:30 - 10:15 Uhr 9:30 - 10:15 am	<p>Begrüßung, Grußworte und Eröffnungsrede / Welcome, greetings and opening speech</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hilde Kugler, Host Member Germany (Treffpunkt e.V.) • Susanne Gerlach, Leiterin Abteilung Justizvollzug, Senatsverwaltung für Justiz und Verbraucherschutz Berlin / <i>Director General of Prison and Probation Service, Senate Departement for Justice and Consumer Protection Berlin</i> • Dr. Meike Kazmierczak, Leiterin des Referats Kinderrechte, Bundesministerium für Familie, Senioren, Frauen und Jugend / <i>Director of the Division for Children's Rights, Federal Ministry for Family Affairs, Senior Citizens, Women and Youth</i> • Margaret Tuite, President of COPE (Children of Prisoners Europe) • Marc von Krosigk, Managing Director Auridis Stiftung
10:15 - 10:50 Uhr 10:15 - 10:50 am	<p>Von internationaler Vorgabe zur Praxis / From standards to practice</p> <p>Claudia Kittel, Monitoringstelle UN-KRK (Deutschland / Germany) Judith Feige, Monitoringstelle UN-KRK (Deutschland / Germany)</p>
10:50 - 11:20 Uhr 10:50 - 11:20 am	<p>N.N.</p> <p>Justina Dzienko, Deputy Director European Organisation of Prison and Correctional Services (EuroPris) (Europa / Europe)</p>
11:20 - 11:50 Uhr 11:20 - 11:50 am	Kaffeepause / Coffee break
11:50 - 12:30 Uhr 11:50 - 12:30 am	<p>Top-Down statt Bottom-Up – deutscher Ansatz Netzwerk KvI / Top-down vs bottom-up: a German approach, Network KvI</p> <p>Hilde Kugler, Project Manager Netzwerk KvI & Managing Director Treffpunkt e.V. (Deutschland / Germany) Ben Spöler, Auridis Stiftung (Deutschland / Germany)</p>
12:30 - 13:00 Uhr 12:30 am - 1:00 pm	<p>Perspektive der freien Träger / An NGO perspective</p> <p>Anja Seick, Freie Hilfe Berlin, Netzwerk KvI Berlin (Deutschland / Germany)</p>
13:00 - 14:00 Uhr 1:00 - 2:00 pm	Mittagessen / Lunch
14:00 - 14:20 Uhr 2:00 - 2:20 pm	<p>Zusammenarbeit von Polizei und freien Trägern / Police & NGO collaboration</p> <p>Sergeant Russ Massie, Thames Valley Violence Reduction Unit (Großbritannien / UK)</p>
14:20 - 14:40 Uhr 2:20 - 2:40 pm	<p>Zusammenarbeit mit der Justiz / Working with the Judiciary</p> <p>Chandra Gracias, Portuguese Central Court (Portugal / Portugal)</p>
14:40 - 15:10 Uhr 2:40 - 3:10 pm	<p>Unterstützung der Eltern / Parent support</p> <p>Christine Maerkl, Clinical Psychologist, former Justice Ministry (Griechenland / Greece) Dr Smita Dharmamer, Aangan Trust (Indien / India)</p>
15:10 - 15:30 Uhr 3:10 - 3:30 pm	<p>Gewährleistung der Beteiligung von Kindern & Jugendlichen / Ensuring child & youth participation</p> <p>Annelyn Smit, 'Our Stories Matter' (Niederlande / Netherlands)</p>
15:30 - 16:00 Uhr 3:30 - 4:00 pm	Kaffeepause / Coffee break
16:00 - 16:30 Uhr 4:00 - 4:30 pm	Fragen & Antworten / Q&A
16:30 - 17:00 Uhr 4:30 - 5:00 pm	<p>Zusammenfassung, Ausblick und Graphic Recording der Konferenz / Summary, outlook and graphic recording of the conference</p>

ABENDVERANSTALTUNG

EVENING PROGRAMME

Im Anschluss an die COPE-Jahreskonferenz gibt es die Möglichkeit, den Abend bei einer Spreefahrt gemeinsam ausklingen zu lassen. Die geführte Bootstour zeigt die wichtigsten Sehenswürdigkeiten und bietet einen ganz besonderen Blick auf die Hauptstadt. Die Tour findet auf Englisch statt. Dabei bietet sich die ideale Gelegenheit für Vernetzung und Austausch in einem gemütlichen Rahmen. Für das kulinarische Wohl ist gesorgt.

- Start: 13. Juni 2024, 18:00 bis ca. 21:00 Uhr
- Anlegestelle: Tegeler Weg
- Boot: Wappen von Spandau

Der Unkostenbeitrag für die Teilnahme am Abendprogramm inklusive Bootsfahrt, Getränke und Essen beträgt 40 Euro.

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme!

Following the COPE Annual Conference, there will be the opportunity to round off the evening together on a boat trip on the River Spree. The guided boat tour shows the most important sights and offers a very special view of the capital. The tour is conducted in English. It offers the ideal opportunity for networking and exchange in a cosy setting. Culinary delights are provided.

- Start: 13 June 2024, 6:00 pm to approx. 9:00 pm
- Mooring point: Tegeler Weg
- Boat: Wappen von Spandau

The contribution towards expenses for participation in the evening programme including boat trip, drinks and food is 40 Euro.

We are looking forward to your participation!

HINWEISE / NOTES

Themenmesse:

Sie möchten Ihr Projekt, Ihre Forschungsarbeit oder Ihre Angebote vorstellen? Gerne können Sie Ihre Infomaterialien in Form von Postern, Büchern, Flyern etc. bei uns an den Infotischen ausstellen.

Die Pausen bieten eine gute Gelegenheit, Ihre Materialien zu präsentieren und mit anderen Konferenzteilnehmer*innen in Kontakt zu treten.

Nehmen Sie hierfür gerne Kontakt zu uns auf: kvi@treffpunkt-nbg.de

Theme fair:

Would you like to present your project, your research work or your services? You are welcome to display your information material in the form of posters, books, flyers etc. at our information tables.

The breaks offer a good opportunity to present your materials and make contact with other conference participants.

Please feel free to contact us for this: kvi@treffpunkt-nbg.de



Übersetzung:

Die Konferenz wird in den Sprachen Englisch und Deutsch simultan übersetzt.

Translation:

The conference will be simultaneously translated into English and German.

HINWEISE / NOTES

Veranstaltungsort / Venue:



Festsaal der Berliner Stadtmission
Lehrter Str. 68
10557 Berlin

Anreise:

Mit dem Auto:

Parkplätze (gegen Gebühr) finden Sie direkt am Haus. Weitere kostenpflichtige Parkmöglichkeiten befinden sich in den anliegenden Straßen und am Hauptbahnhof. Das Parken in der Seydlitz- und Lehrter Straße kostet 2 Euro pro Stunde (Montag bis Freitag von 9 Uhr bis 20 Uhr, sowie Samstag von 9 Uhr bis 18 Uhr).

Mit der Bahn und öffentlichen Verkehrsmitteln:

Sie erreichen uns vom Berliner Hauptbahnhof zu Fuß in nur 10 Minuten: Bitte wählen Sie den Ausgang „Europaplatz“. Gehen Sie links bis zur zweiten Kreuzung und überqueren Sie dort die Straße an der Ampel gegenüber von Motel One. Biegen Sie dann rechts in die Lehrter Straße und folgen Sie der Ausschilderung.

Mit dem Flugzeug:

Vom Flughafen BER - Terminal 1, 2 und 5 fahren Sie mit der S9 (Richtung Spandau), mit dem Airport Express (FEX) oder den Regionalbahnen RE7 und RB14 bis zum Berliner Hauptbahnhof.

Journey:

By car:

You will find car parking spaces (for a fee) directly at the house. Additional paid parking is available in the neighbouring streets and at the main railway station. Parking in Seydlitz- and Lehrter Straße costs 2 Euro per hour (Monday to Friday from 9 am to 8 pm and Saturday from 9 am to 6 pm).

By train and public transport:

You can reach us on foot from Berlin Central Station in just 10 minutes: Please choose the exit "Europaplatz". Turn left at the second junction and cross the road at the traffic lights opposite Motel One. Then turn right into Lehrter Straße and follow the signs.

By aeroplane:

From BER Airport - Terminals 1, 2 and 5, take the S9 (direction Spandau), the Airport Express (FEX) or the regional trains RE7 and RB14 to Berlin Central Station.